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Milí čtenáři, 

druhé číslo našeho školního občasníku (T)LUPA je tady. Nemohli jste 
se dočkat, viďte? 

Od posledního vydání uplynuly tři měsíce a naše řady výrazně prořídly. 
Ukázalo se, že práci novináře nezvládne jen tak ledaskdo. Chce to kuráž, 
ostré lokty a hlavně také obětovat svůj volný čas ve prospěch něčeho navíc. 
 

Naši redaktoři si pro vás tentokrát připravili pestré číslo plné rozhovorů, 
anket, zajímavých článků a zpravodajství a při pohledu do kalendáře je 
zřejmé, že se neobejdeme také bez připomenutí nejbarevnějších svátků v 
roce - Velikonoc, které už se neodvratně blíží.  
 Druhé číslo je výjimečné také tím, že se na něm nepodílela pouze 
redakce, ale přílohu nám doplnili žáci devátého ročníku, kteří si pod 
vedením pana učitele Horky vytvořili svoje meméčka, a podpořili tak 
netradiční pojetí našeho občasníku. Panu učiteli vděčíme také za novou 
obálku.  

Na apríla máme jedinečnou možnost udělat si z někoho či něčeho 
legraci, aniž by to muselo být bráno vážně. Vážných věcí už máme přece 
v životě hodně, a tak je někdy příjemné a odlehčující dívat se na věci 
s nadhledem a s laskavým humorem. 

Děkujeme, že nás čtete. Snažíme se zdokonalovat a přinášet vám 
radost.  

 
 

                                              

 

                             

                                                                       

    Tereza Šimoníková 

SLOVO ŠÉFREDAKTORKY 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



VELIKONOČNÍ RUBRIKA 

HISTORIE A SOUČASNOST VELIKONOC 

Asi všichni víme, proč Velikonoce slavíme. Jedná se o svátek, jenž svou 
existencí připomíná výročí ukřižování a zároveň zmrtvýchvstání Ježíše 
Krista.   
Možná však mezi těmito fakty najdete i něco, co jste dosud nevěděli.  

   
          

  
  

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aleš 



VELIKONOCE VE SVĚTĚ 

Jiný kraj, jiný mrav, a proto se Velikonoce slaví všude na světě trochu 
jinak. Většinou se setkáváme se stejným základem – velikonoční zajíčci, 
barevné kraslice, veselá výzdoba. Přesto ale najdeme několik rozdílností, 
a to hlavně v průběhu oslav. Jak se slaví svátky jara například v USA, 
Angli, Norsku, na Filipínách či v Itálii?  
Čtěte (T)LUPU a dozvíte se víc.     
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VELIKONOČNÍ KŘÍŽOVKA 

Úkol je jednoduchý. Buď první, kdo vyluští křížovku, tajenku přines 
jednomu z našich novinářů a budeš to právě ty, s kým povedeme 
rozhovor v následujícím čísle.  Těšíme se! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



VELIKONOČNÍ ANKETA 

Chodíte o Velikonocích na mrskačku? Zůstáváte v pondělí doma, nebo raději 
odjíždíte na výlety? Barvíte vajíčka?  

Jistě již nyní víte, že přesně tyto otázky byly tentokrát předmětem naší ankety. 
Zajímá vás, jak to dopadlo?  

Tady máte výsledky.  

 

 

 

 

 

 

 

Štěpán Aleš 
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CHODÍTE O VELIKONOCÍCH 
NA MRSKAČKU? (CH)

ZŮSTÁVÁTE DOMA, NEBO 
ODJÍŽDÍTE MIMO DOMOV? 

(D)

BARVÍTE VAJÍČKA?

Jak naši žáci dodržují tradice?

ANO NE



ŠKOLA POD (T)LUPOU 

ROZHOVOR S NOVOU PANÍ ŘEDITELKOU 

Tentokrát jsme si vzali na mušku velmi významnou osobnost naší školy. Jak všichni 
dobře víme, na podzim došlo ve vedení školy k velké změně a dočasným řízením byla 
pověřena tehdy ještě zástupkyně ředitele RNDr. Martina Zakopalová. O tom, že jí nová 
role svědčí, není pochyb a všichni doufáme, že obhájí svou pozici také v nadcházejícím 
výběrovém řízení, které se bude konat již zanedlouho.  Přejeme hodně štěstí 

                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jaké byly vaše první myšlenky, po uvědomění, že se stanete “dočasnou 
hlavou” školy?  
„Upřímně to byl pocit zděšení, ale předem podotýkám, že se stále jedná o 
dočasnou funkci. Ovšem i tak je to dost náročná práce a momentálně jsem ráda, 
že mám po svém boku i paní zástupkyni Mgr. Terezu Šimoníkovou, která je 
velikou výpomocí.“  
Šla byste na post vedení školy i dobrovolně? (Resp. kdyby vám někdo dal 
na výběr, brala byste tuto nabídku? ) 
„Já osobně si myslím, že pokud by se pan bývalý ředitel Mgr. Robert Podlas 
nestal starostou obce Napajedla a nemusel tímto opustit svou pozici ředitele, já 
bych se nestala ředitelkou školy.“  
Kdyby toto rozhodnutí bylo na vás, koho byste vybrala na místo ředitele 
školy?   
„V poslední době se mi velice zamlouvá přístup a elán, s jakým paní zástupkyně 
Šimoníková převzala pozici zástupkyně školy, a jak odhodlaně se k této pozici 
staví, takže já bych se vůbec neštítila tomu, kdyby se právě ona stala tou 
nejvyšší pověřenou osobou na téhle škole.“  
Pokud by plánovaný výběr na místo ředitele školy byl neúspěšný, tj. 
nevybral by se žádný z kandidátů, pokračovala byste ve vedení této školy i 
nadále?  
„Ze všeho nejdříve, konkurz na nového pana ředitele či paní ředitelku se koná 
19. dubna tohoto roku, konkurz se skládá z komise různých lidí z různých pozic, 
takže je velice pravděpodobné, že někdo se už tento konkurz vybere. Ovšem 
pokud by opravdu nastala ta situace, že nikdo konkurzem neprojde, já bych 
pokračovala v této funkci, dokud by se neopakoval konkurz se stejnými 
podmínkami.“  
Poslední otázka, taková spíše „boková“, ale taky související, líbí se vám 
spíše vaše nynější ředitelská kancelář, či preferujete spíše tu bývalou?  
„Mě osobně se více zamlouvá kancelář ředitelská, z důvodu toho, že je lépe 
položena, a více na ni svítí slunce, tím pádem je v ní příjemné teplo a více 
denního světla.“ 
 

Aleš 



ROZHOVOR S NOVOU VYCHOVATELKOU 1. 

ODDĚLENÍ ŠKOLNÍ DRUŽINY 

Naše družinka si v poslední době prožívá jednu změnu za druhou. Jednou 
z příjemných změn pro žáky 1. oddělení je nová paní vychovatelka Lenka Dobešová, 
která u nás pracuje také jako asistentka pedagoga ve 4. třídě. Zajímalo nás, co nám na 
sebe prozradí a jak na svou novou profesi nahlíží. Čtěte nás a dozvíte se víc.  
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ROZHOVOR S VEDOUCÍ ŠKOLNÍ JÍDELNY 

V aktuálním čísle Tlupy vám představíme ženu, která stojí za všemi mňamkami z naší 
školní jídelny – paní Milenu Huráňovou. Dozvíte se, čím se musí naše stravování řídit a 
také vám odkryjeme jiné taje, jež tato práce obnáší.  
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JÍDELNÍČEK NA PŘÁNÍ 

aneb co nám chutná… 

Z rozhovoru s paní Huráňovou vyplynulo, že stejně jako nám záleží na tom, co 
dobrého nám ve školní kuchyni uvaří, také paní kuchařky by byly rády, kdyby věděly, 
na co máme právě chuť. Na základě preferencí v jednotlivých ročnících jsme 
seskládali následující jídelníčky na dva týdny. Tato menu slouží pouze jako námět. 
Zda se skutečně zrealizují, bude záležet na zaměstnancích naší jídelny.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pondělí (I. a III. třída)   
Polévka: rajská   
Hlavní jídlo: šunková pizza  
Úterý (II. třída)  
Polévka: vývar s játrovými knedlíčky   
Hlavní jídlo: kuřecí řízek s kaší   
Středa (IX.A)   
Polévka: hráškový krém    
Hlavní jídlo: svíčková na smetaně s 
karlovarským knedlíkem   
Čtvrtek (IV.A a V. třída)  
Polévka: valašská kyselice   
Hlavní jídlo: palačinky 
s nutelou/tvarohem a ovocem  
Pátek (VI.B)    
Polévka: boršč   
Hlavní jídlo: salát Caesar 

 

Pondělí (IV. třída)   
Polévka: vývar s nudlemi  
Hlavní jídlo: vepřo knedlo zelo   
 

Úterý (VIII. třída)  
Polévka: česnečka s krutóny a sýrem   
Hlavní jídlo: těstovinový salát s kuřecím 
masem  
Středa (VII. třída)    
Polévka: gulášová 

Hlavní jídlo: smažený sýr s hranolky a 
tatarkou 
 

Čtvrtek (IX.B)   
Polévka: dýňový krém s krutóny   
Hlavní jídlo: sýrové těstoviny, maková 
buchta s citronovou polevou  
Pátek (učitelské menu)  
Polévka: kulajda 
Hlavní jídlo: lasagne  
 

 

Julie 

Klára 



PŘEDSTAVUJEME VÁM NOVOU ŽÁKYNI 

NATALI KNÁPKOVOU 

Stejně jako se neustále rozrůstá kolektiv našich pedagogů, také do lavic přibývají 
noví žáci. Jednou z nováčků je Natali Knápková, kterou jsme pro vás vyzpovídali, 
abyste se o ní dozvěděli víc. 
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ČTVRT ROKU UBĚHLO JAKO VODA… 

ANEB ŠKOLNÍ ZPRAVODAJSTVÍ 

Harmonogram akcí v uběhlém období byl opět dosti pestrý. Tentokrát jsme se soustředili 
především na vzdělávání a různé druhy soutěží. Zde nabízíme jen stručný souhrn toho, co 
jsme dosud společně prožili, popřípadě čeho jsme se zúčastnili.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Zeměpisná olympiáda  

Dne 22. 2 se pár žáků druhého stupně 
zúčastnilo Zeměpisné olympiády. 
Reprezentovali nás Kája Kouřilová (VI. A), 
Petr Vavruša (VII.) a Max Navrátil (VIII.) 
Sice jsme neobsadili přední příčky, ale 
zúčastnili jsme se a to se počítá.  
 

Návštěva nízkoprahového klubu ŠLIKR  
Žáci 7. a 8. ročníku navštívili nízkoprahový 
klub Šlikr v Otrokovicích, kde si zahráli 
různé hry a účastnili se aktivit s cílem 
stmelení kolektivu. Všichni si to moc užili.  
 

Matematický Klokan  
Naše škola se každoročně zúčastňuje 
matematicko-logické soutěže s názvem 
Klokan, který se letos konal 17. 3. Jednotlivé 
ročníky byly opět zařazeny do příslušných 
kategorií a výsledky byly velmi slušné. 
Nejvyššího počtu bodů (82b.) v celé škole 
dosáhla Anička Jarošová z IX. B.   
 

Nová paní zástupkyně  
V první polovině března byla jmenovaná 
do funkce nová paní zástupkyně, paní 
učitelka Tereza Šimoníková. Přejeme jí 
hodně štěstí a úspěchu v nové pracovní 
pozici.  
  
 

 

Štěpán 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Letošní lyžák v Jeseníkách 

Na kurz základního lyžování jsme se letos vypravili ve velmi různorodé skupině. 
Základ tvořili žáci osmého ročníku, které doplnili deváťáci a dále jeden sedmák. 
Na svahu se vystřídalo také pět instruktorů lyžování a společnými silami jsme 
dosáhli opravdu velkého úspěchu. Všichni už „umíme“ lyžovat a pořádně jsme si 
to užili. 
Celý kurz provázela velmi pozitivní atmosféra, a to jak na sjezdovce, tak v 
příjemném ubytování, které nám letos poskytl horský hotel Brans v Malé Morávce. 
Žáci předvedli, že dokážou překonat sami sebe a posouvat své limity kupředu. 
Navíc nám letos velmi přálo také počasí, a tak jsme si kromě lyžařských zážitků 
přivezli domů i bronz na tváři a spoustu netradičních zážitků. 

 

Recitační Soutěž  
V úterý 7. 3. se žáci 1. i 2. stupně 
zúčastnili okrskového kola recitační 
soutěže v Napajedlích. Natali Knápková 
(VIII.) získala krásné 3. místo, Hanka 
Rulfová (VII.) postoupila z 2. místa do 
okresu a Andrii Savchenko (III.) získal 
taktéž bronz. Gratulujeme vítězům a 
všem děkujeme za reprezentaci. 
V okresním kole jsme sice neuspěli, ale 
Hance se vystoupení moc povedlo.  
 

(Zatímco velcí žáci ještě soutěžili, 
mladší si krátili volnou chvíli 
příjemnou návštěvou bývalého pana 

ředitele na radnici.) 
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Anglická olympiáda  
 
Akce proběhla v pátek 10.3. a zúčastnili se 
jí 3 žáci 7. ročníku: Aleš Válek, Ilona 
Odložilová a Dominik Dvořák. Ve školním 
kole zvítězil Aleš Válek a reprezentoval 
nás také v okresním kole konverzační 

soutěže ve Zlíně.  

Školní ples 
Letošní školní ples předtančili deváťáci 
tradiční slavnostní polonézou a okořenili jej 
také netradičním vystoupením v rytmu 

muzikálu Mamma Mia! 

Beseda s Petrem Harazínem  

14. 3. se sešla 7., 8., a 9. třída, aby se 
dozvěděli,  co může způsobit alkohol, 
jak se vyléčit z alkoholismu nebo jak 
rozlišit stupně alkoholismu. Petr Harazín 
zažil dost krutý život s alkoholem a šel se 
léčit. Dnes jezdí po školách v České 
republice a sdílí svůj příběh.  

  

 

Barevný týden 

I u nás ve škole jsme přivítali jaro. 
Každému dni v prvním jarním týdnu byla 
přidělena jiná barva. Týden jsme si 

krásně, barevně užili! 

APRÍL ODSTARTOVÁN ANEB 
bláznivý duben začal už 31. března 
tentokrát jsme si oblékli bláznivé ponožky 
či podkolenky.  
 

 

 

 



APRÍLOVÁ PŘÍLOHA 

MEMÉČKA OD DEVÁŤÁKŮ 
Téma znělo jasně. Vymyslete komiks, který 
pak dáme do novin. Návrhů bylo dost, ale 
pak se hlasováním vybral jeden, na kterém 
jsme začali pracovat. Pak někoho napadlo 
zapojit i ostatní návrhy do komiksu. 
Všechno vypadalo dobře, ale asi po týdnu 
se z toho stal doslova guláš. Složili jsme 
hlavy dohromady a nakonec vymysleli třídní 
meméčka. Plánování: ,,A co třeba Zánik 
Slunce? Že se budeme muset vydat na 
cestu vesmírem, abychom našli světlo a 
naše paní učitelky se nám v tom budou 
snažit zabránit? “ ,,A co třeba ukradený 
kabel z Přerova? “ ,,A mezitím dědu na 
vesnici potrká koza. Přijde tam čarodějka, 
která ho měla zachránit, ale místo toho ho 

zabije. “ ,,A všechny zajede hovnocuc. “ Asi 
takhle vypadalo naše plánování 
nastávajícího komiksu. Asi po týdnu jsme se 
nedokázali dohodnout, který nápad 
uděláme. Padl taky návrh, že je dáme 
všechny dohromady, ale v tom by se nikdo 
nevyznal. ,,A neuděláme třeba meméčka z 
fotek? “ ,,Nebo vtipy s našimi fotkami, které 
si nafotíme? “ A bylo jasno. Kluci udělali 
vtipy a holky meméčka. Takhle dopadá 
třídní plánování 

 

za deváťáky Matkéta Urubová

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Časopis (T)LUPA vzniká za podpory projektu Šablony I - ZŠ Tlumačov – Personální podpora, 
profesní rozvoj pedagogů a inovativní vzdělávání žáků 

TIP PRO TEBE 

Napadá tě, co by sis 
rád/a v našem časopise 

přečetl/a? Oslov 
některého z našich 

redaktorů a v dalším čísle 
se o svém tématu dozvíš 

víc.  


